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                                P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   Nr  XLII/06 
  
                         Zwyczajnej  Sesji  Rady  Gminy  Zbuczyn 
                                        z dnia  18  lipca  2006 r. 

 

 

 

Stan radnych        15 

Obecnych na Zwyczajnej Sesji Rady Gminy   -  14 

Stan radnych stanowi  quorum i radni mogą podejmować prawomocne uchwały. 

 

- Kserokopia listy obecności stanowi załącznik  Nr 1 do protokołu. 

 

Obrady XLII Zwyczajnej Sesji Rady Gminy otworzył o godz.  14
00

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Górka. 

Powitał radnych Rady Powiatu, radnych Rady Gminy, Wójta Gminy Romana 

Prochenkę, Zastępcę Wójta Gminy Stanisława Biardzkiego,  Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Borkach-Wyrkach, Prezesa Stowarzyszenia Kulturalno-

Oświatowego „Kornel” w Borkach-Wyrkach, sołtysów, pracowników Urzędu 

Gminy i inne osoby przybyłe na sesję. 
 

- Kserokopie listy obecności stanowią załączniki Nr 2 i 3 do protokołu. 

 

                                                       Ad.  2. 

 

Następnie Przewodniczący Rady  zwrócił  się o zgłaszanie ewentualnych 

wniosków do porządku obrad. 

Wówczas Zastępca Wójta Stanisław Biardzki  zgłosił  o umieszczenie w 

porządku obrad  trzech projektów oświadczeń  Rady Gminy jako pkt 14, 15 i 16. 

Pozostałe punkty porządku przyjmą kolejną numerację. 
Oświadczenia te są związane z przebudową linii kolejowej relacji Siedlce - 

Łuków i należy wskazać drogę dojazdową do  planowanego przejazdu 

kolejowego w miejscowości Dziewule. 

W związku z powyższym  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

porządek obrad z wniesioną zmianą. 
Porządek został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

 

1  .Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Wnioski do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbuczyn 

na rok 2006. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 

ograniczania zanieczyszczeń środowiska składnikami nawozowymi z 

produkcji zwierzęcej w Gminie Zbuczyn”. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Zbuczyn. (Smolanka). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Zbuczyn. (Januszówka). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Zbuczyn. (Dziewule). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Zbuczyn (Izdebki-Kosny). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości  Zbuczyn. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji szkoły podstawowej 

prowadzonej przez Gminę Zbuczyn. 

14. Rozpatrzenie projektu oświadczenia w sprawie stanowiska dotyczącego 

nabycia nieruchomości położonej w Dziewulach nr 623/2. 

15. Rozpatrzenie projektu oświadczenia w sprawie stanowiska dotyczącego 

nabycia nieruchomości położonych w Dziewulach przy drodze gminnej nr 

1211. 

16. Rozpatrzenie projektu oświadczenia w sprawie stanowiska dotyczącego 

przywrócenia pasa drogowego drogi gminnej w miejscowości Dziewule. 

17. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Gminy z dnia 30 czerwca 2006r. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

 

                                                    Ad.   3. 

 

W tym punkcie porządku obrad Zastępca Wójta przedstawił  sprawozdanie z 

prac od ostatniej sesji. 

1.Szczególną uwagę zwrócił  na organizowany festyn z okazji Dni Gminy 

Zbuczyn, który odbędzie się 23 lipca br. przy Zespole Szkół w Zbuczynie. 

Planowane ` rozpoczęcie o godz. 16 
00 

 uroczystym otwarciem nowej    

siedziby Urzędu Gminy Zbuczyn.   

Następnie będą się odbywały występy lokalnych twórców ludowych tj. 

     Zespołu Śpiewaczy z Karcz i  Mieczysława Borkowskiego. 

Wystąpią goście z Białorusi, uczniowie szkoły średniej z Porzecza z   

     prezentacją Grodna. 
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Prezentować się będzie Zespół SPECTRUM i KONESER, Zespół taneczny 

SPONTAN SOUAD. 

Na zakończenie festynu  wystąpi gwiazda – Zespół DEMONO. 

Po przedstawieniu programu uroczystości  serdecznie wszystkich zaprosił do 

wzięcia udziału. 

Dalej poinformował , że Urząd Gminy w nowej siedzibie będzie 

funkcjonował  od  31 lipca  br. 

2. W sobotę od godz. 13
00

  w GOK-u w Zbuczynie będą konsultacje dla 

rolników, między innymi na temat upraw rzepaku. 

3.Trwa podpisywanie umów w sprawie odbioru odpadów komunalnych. 

Uregulowana sprawa odpadów to jeden z warunków przy ubieganiu się o 

fundusze unijne przez rolników. Koszt odbioru nieczystości za 1 m-c wynosi 

6,50 zł.  + dzierżawa pojemnika 2,50zł.  

4. Obowiązuje Zarządzenie Nr 15/06  Nadleśnictwa Siedlce o zagrożeniu 

pożarowym i zakazie wstępu do lasu. 

5.W tym roku rusza program dopłat do paliwa rolniczego. Rolnicy 

zobowiązani są gromadzić faktury na zakup paliwa. 

5. Odbyła się sprawa sądowa o sprzedaż działki w miejscowości Tęczki, 

która zakończyła się wygraną dla Gminy. 

 

                                                  Ad.  4.  

 

Następnie przystąpiono do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Zbuczyn na rok 2006. 

Radni zapoznali się wcześniej z projektem i Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie.  

Za  podjęciem uchwały zgodnie z przedłożonym projektem głosowało 14 

radnych. 

Przewodniczący ogłosił, że uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Zbuczyn na rok 2006  została podjęta 14 głosami „za”, czyli „jednogłośnie”. 
 

Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr  4 i 5 do protokołu.  
 

                                                     Ad.  5.  

 

W tym miejscu posiedzenia rozpatrywany był projekt uchwały w sprawie 

zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

Przewodniczący wyjaśnił, że została zmieniona szata graficzna wniosku, 

który wypełnia rodzic lub opiekun ucznia. Po poprawkach wniosek jest 

bardziej przejrzysty. 

-P. Nowińska – proszę o podanie kwoty granicznej dochodu na osobę w 

rodzinie  i ile wynosi dochód z 1 ha przeliczeniowego gospodarstwa rolnego? 
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Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy -  kwota graniczna dochodu na osobę 
w rodzinie wynosi  194zł miesięcznie, a dochód z 1 ha przeliczeniowego 

gospodarstwa rolnego wynosi 316 zł. na m-c. 

Innych pytań nie było i Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Za przyjęciem uchwały zgodnie z przedłożonym projektem głosowało 14 

radnych. 

Przewodniczący  stwierdził , że uchwała w sprawie  zmiany regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze materialnym została podjęta 14 

głosami ”za”, czyli „jednogłośnie”. 
 

Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 6 i 7 do protokołu. 

 

                                                     Ad. 6. 

 

Kolejny projekt to uchwała w sprawie uchwalenia „Programu ograniczania 

zanieczyszczeń środowiska składnikami nawozowymi z produkcji zwierzęcej 

w Gminie Zbuczyn”. 

-P. Sobiczewski  poprosił o wyjaśnienie, na czym ten program będzie 

polegał. 

- Z-ca Wójta – program ten obejmuje budowę „gnojowników” w 

indywidualnych gospodarstwach rolnych. Mamy przyjętych 20 wniosków na 

budowę płyt gnojowych. Z programu tego mogą korzystać rolnicy  

posiadający niewielkie gospodarstwa. Do 2008 roku wszystkie gospodarstwa 

powinny posiadać takie płyty, a budowane będą przy udziale dotacji z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie lub innych dostępnych źródeł finansowania.  Natomiast Gmina 

udzieli pomocy przy realizacji umów poprzez informowanie rolników o 

podjętych ustaleniach, zorganizuje niezbędne spotkania oraz powoła komisję 
z udziałem inspektora. Na inspektora gminnego typujemy P. K. Ługowskiego 

z Wydziału Inwestycji. 

Po tej wypowiedzi Przewodniczący zarządził głosowania nad projektem 

omawianej uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, więc Przewodniczący ogłosił, 

że uchwała w sprawie uchwalenia „Programu ograniczania zanieczyszczeń 
środowiska  składnikami nawozowymi z produkcji zwierzęcej w Gminie 

Zbuczyn”  została podjęta „jednogłośnie”. 

 
Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr  8 i 9 do protokołu.  
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                                                              Ad.  7 

 

Dalej przystąpiono do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości gruntowych  stanowiących własność Gminy 

Zbuczyn. 

- Z-ca Wójta – w projekcie mówi się  o działkach rolnych o ogólnej 

powierzchni 2,28 ha  położonych w miejscowości Smolanka. Grunt jest 

dzierżawiony, ale za krótko, żeby dzierżawca mógł skorzystać z prawa 

pierwokupu, stąd ogłaszany będzie przetarg publiczny.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 14 radnych głosowało 

za przyjęciem uchwały. 

Przewodniczący poinformował , że uchwałę podjęto 14 głosami „za”, czyli 

„jednogłośnie”. 
 

Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 10 i 11 do protokołu.  

 

                                                       Ad.  8 

 

Następny projekt uchwały dotyczył wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Zbuczyn położonej w miejscowości Januszówka, 

Nr 190/3 i powierzchni 0,21 ha. 

W wyniku głosowania, 14 radnych wypowiedziało się „za” sprzedażą. 
Przewodniczący ogłosił, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 

„jednogłośnie”. 

 
Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 12 i 13 do protokołu 

 

                                                     Ad.  9. 

 

Ten projekt uchwały również dotyczył sprawy sprzedaży  nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Zbuczyn położonej w miejscowości Dziewule. 

Przewodniczący dodał, że jest to działka o nr 1012/4 i powierzchni 0,6022 ha, 

na której usytuowany jest kościół parafialny. 

Odbyło się głosowanie nad wymienionym projektem i 14 radnych przychyliło 

się do przedmiotowej sprzedaży. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta 14 głosami „za”, czyli 

„jednogłośnie”. 

 
Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 14 i 15 do protokołu. 
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                                                                  Ad.  10 

 

W tym miejscu posiedzenia rozważany był projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zbuczyn położonych w miejscowości Izdebki-Kosny. 

Przewodniczący wyjaśnił, że w projekcie jest mowa o działkach Nr 410/2, 410/3 

i 410/4, o ogólnej powierzchni  0,19 ha , na których stoi Dom Nauczyciela. 

-P. Nowińska- dziwi mnie zapis o sprzedaży działek. Sprzedajemy same działki, 

a co z budynkami? 

-Sekretarz – jest to wymóg ustawowy takiego zapisu. 

-Wójt -  wycena biegłego będzie dotyczyła wyceny zarówno gruntu jak i 

budynku. 

Więcej uwag nie było i Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Za sprzedażą omawianych działek głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący ogłosił, że uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, czyli 

„jednogłośnie”. 

 
Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 16 i 17 do protokołu. 

 

                                                        Ad.  11. 

 

Ten punkt porządku obrad poświęcony był projektowi uchwały w sprawie zgody 

na udzielenie bonifikaty. 

Przewodniczący powiedział, że projekt tej uchwały ma związek  z uchwałą o 

sprzedaży działki w miejscowości Dziewule, na której usytuowany jest kościół 

parafialny. 

Temat szerzej omawiany był na wspólnym posiedzeniu Komisji i 

zaproponowano udzielenie bonifikaty w  wysokości  99,99%, czyli dokonać 
sprzedaży za przysłowiową złotówkę. 
Po czym Przewodniczący zarządził głosowanie  nad w/w  projektem. 

Za przyjęciem uchwały według przedłożonego projektu głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący poinformował, że uchwała w sprawie udzielenia zgody na 

udzielenie bonifikaty została podjęta 14 głosami „za”, czyli „jednogłośnie”. 
 

Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr  18 i 19 do protokołu. 

 

                                                         Ad.  12. 

 

Dalej radni przeszli do projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Zbuczyn. 

Przewodniczący wyjaśnił, że jest to nowa ulica, na osiedlu między ul. Jana 

Pawła II, a ul. Jasną. Przyszli mieszkańcy ulicy zaproponowali nazwę 
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„Błękitna”.  Zachowana jest zasada nie używania nazw historycznych i nazw 

zawierających nazwiska. 

Uwag nie zgłoszono i Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych i Przewodniczący ogłosił, że 

uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, czyli „jednogłośnie”. 
 

Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 20 i 21 do protokołu. 

 

                                                                  Ad. 13. 

 

W tej części sesji rozpatrywany był projekt uchwały w sprawie likwidacji szkoły 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Zbuczyn. 

Dyskusję na ten temat rozpoczął  Z-ca Wójta  wyjaśniając, że uzyskaliśmy w 

trybie odwoławczym pozytywną opinię Ministra Edukacji Narodowej w sprawie 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Borkach-Wyrkach.  

-P. Ługowska – czy można wstrzymać się z tą uchwałą, do momentu 

skompletowania wszystkich dokumentów niezbędnych do utworzenia szkoły 

niepublicznej. 

-P. Marchel – Stowarzyszenie jest zarejestrowane i będziemy już mogli prawnie 

składać wniosek o zarejestrowanie szkoły niepublicznej. Jeżeli taki wniosek 

złożymy  do Wójta do końca tygodnia, to tylko czy Wójt będzie w stanie do 

końca lipca wpisać do ewidencji sieci szkół gminnych. 

- Z-ca Wójta – Stowarzyszenie składa do Wójta wniosek wraz z opinią 
Sanepidu, pożarową, wykazem nauczycieli z wyszczególnieniem ich 

kwalifikacji. Te dokumenty przekazujemy do Kuratora w celu uzyskania opinii. 

Mamy nadzieję, że będzie pozytywna, wówczas Wójt wpisuje taką placówkę w 

rejestr szkół gminnych. 

-Wójt – jeśli dzisiaj nie podejmiemy takiej uchwały to możemy nie zdążyć z 

utworzeniem szkoły niepublicznej z dniem 1 września. 

-P. Marchel – dla niektórych może się wydać trochę dziwna ta sytuacja, 

najpierw chronimy szkołę, a teraz wręcz chcemy likwidacji. Dopóki nie ma 

uchwały o likwidacji nie możemy działać dalej.  Szkoła niepubliczna w 

Borkach-Wyrkach będzie pierwszą taką szkołą w powiecie, będzie to 

eksperyment. Jesteśmy przekonani, że Wójtowie i Radni pomogą nam przez 

najbliższe lata w tym przedsięwzięciu. Bardzo proszę o podjęcie dzisiaj uchwały 

o likwidacji Szkoły Podstawowej w Borkach-Wyrkach. 

-P. Marczak – jeżeli dzisiaj podejmiemy uchwałę o likwidacji, to kto będzie 

eksplootował budynek, kto będzie realizował porozumienie o remontach. 

-Z-ca Wójta – Stowarzyszenie złożyło wniosek o warunkach porozumienia 

pomiędzy Stowarzyszeniem a Gminą Zbuczyn  w sprawie prowadzenia  Zespołu 

Szkół Niepublicznych w Borkach-Wyrkach.  
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Porozumienie ma określać: 
- dzierżawę budynku dydaktycznego i placu szkolnego, 

- coroczne przekazywanie subwencji oświatowej, 

- zagwarantowanie  dokonywania remontów kapitalnych budynku szkoły i 

kotłowni w ramach zadań własnych  Gminy, 

- wykonanie pilnych remontów kapitalnych i modernizacji w latach 2006 – 

2007. 

W tym roku planujemy przebudowę centralnego ogrzewania i remont wewnątrz 

budynku.  

Natomiast subwencja oświatowa będzie przekazywana  do organu 

prowadzącego. Chcemy wszyscy, żeby się powiodło. 

-Wójt – do realizacji porozumienia Rada upoważni organ. 

-Przewodniczący -   cała Rada będzie podejmowała decyzje. 

-Z-ca Wójta- potraktować wniosek P. Marczaka jako stanowisko Rady , dzisiaj 

go przegłosować i podjąć. 
-P. Marczak – to było zapytanie, a nie wniosek. Wójt wnioski ode mnie 

przyjmuje tylko na piśmie. 

-Przewodniczący – czyli nie jest to wniosek. 

 

Na tym dyskusję zamknięto i Przewodniczący zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Borkach-

Wyrkach. 

Za przyjęciem uchwały według przedłożonego projektu głosowało 10 radnych i 

4 radnych wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała w sprawie likwidacji szkoły 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Zbuczyn  została podjęta 10 głosami 

„za”. 

 
Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 22 i 23 do protokołu. 

 

                                                         Ad.  14. 

 

W tym punkcie porządku obrad radni ustalali stanowisko w sprawie drogi 

dojazdowej do przejazdu kolejowego w Dziewulach. 

Na wstępie Z-ca Wójta  wyjaśnił , że zostały przygotowane  trzy projekty 

oświadczeń: 
- w sprawie stanowiska dotyczącego nabycia nieruchomości położonej w   

     Dziewulach nr 623/2, 

- w sprawie stanowiska dotyczącego nabycia części nieruchomości 

położonych w Dziewulach  przy drodze gminnej nr 1211, 

- w sprawie stanowiska dotyczącego przywrócenia pasa drogowego drogi 

gminnej w miejscowości Dziewule. 
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Do przejazdu prowadzi  3 metrowa ścieżka asfaltowa, jest zbyt wąska, żeby 

odbywał się po niej ruch dwóch kierunkach. W celu poszerzenia drogi 

należałoby wykupić grunty od właścicieli prywatnych. 

 

Rozpoczęła się dyskusja. 

- Sołtys wsi Dziewule – ta droga jest od kilku lat wyasfaltowana. Właściciele 4  

działek już dawno zrzekli się własności na rzecz drogi, a inni właściciele chętnie 

też to zrobią. Niech ta droga pozostanie. 

- Wójt - na drodze gminnej został wybudowany budynek mieszkalny, jeśli   
zgłosimy to do  nadzoru budowlanego, właściciel będzie zmuszony go rozebrać. 
Pewne rzeczy zrobione były celowo. Jeśli nie uregulujemy stanu prawnego dróg, 

to możemy stracić przejazd kolejowy w Dziewulach. Najlepiej jakby sama 

miejscowość Dziewule  rozwiązała problem, może sądownie. 

- P. Nowińska – może i dobrze, że powstały takie oświadczenia, tylko jest krótki 

czas na podjęcie decyzji. Doceniam dobre serce Wójta, ale nie wiem, czy któryś 
sąd  rozstrzygnie sprawę na naszą korzyść. Moje stanowisko to forma nabycia 

nieruchomości nr 623/2, a nie zamiany.  

- Wójt -  jest czwarte rozwiązanie, pozostawić deptak. 

- P. Marczak – czy są oświadczenia ludzi z Dziewul, że za grunty drogi 

asfaltowej chcą pieniądze? 

- P. Wójt – czy po ostatnim spotkaniu były zebrane oświadczenia, że zrzekają 
się gruntu ? 

- Sołtys – mieszkańcy chcą pozostawić przejazd, a takich oświadczeń nie ma. 

- Wójt – to znaczy, że w tym tygodniu uzgadniamy  notariusza. 

- Sołtys – za dwa dni oddzwonię.     
- Z-ca Wójta – chcemy dzisiaj ustalić stanowisko. 

-Sołtys – zbierzemy oświadczenia mieszkańców i 400 podpisów o 

pozostawienie w tym miejscu przejazdu i jednocześnie przekazanie działek.   

- Wójt – to się przeciągnie, ja muszę podjąć decyzję.  
- Sołtys – dlaczego mieszkańcy całej wsi mają płacić za błędy dwóch osób? 

- P. Marczak – mamy podjąć decyzję o możliwości działania. 

- P. Nowińska – podtrzymuje swoje stanowisko i namawiam Radę o podjęcie  

dwóch wariantów, a odrzucenie wariantu  przywrócenia drogi gminnej. 

- P. Przewodniczący – jeśli jest droga faktycznie, a ktoś nieprawnie zajął, to 

teraz niech wykupi grunt i przekaże dalej społeczności.    

- P. Nowińska –  to nie jest pora na dochodzenie praw, ile by to  trwało. 

- Z-ca Wójta – szkoda, że w tamtym roku Radna nie wyraziła zgody na zakup 

działki od P. Kotowicza. 

Dalej zwrócił się do Radnych o wykreślenie w oświadczeniach słów „nie 

wyrazić”, oświadczenia będą czytelniejsze. 

Najtańszym wyjściem będzie wykupienie gruntów wzdłuż wąskiej drogi 

asfaltowej. 



 10

Na tym dyskusję zakończono i Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 

oświadczenia w sprawie stanowiska dotyczącego nabycia nieruchomości 

położonej w Dziewulach nr 623/2. 

Za przyjęciem oświadczenia zgodnie z projektem głosowało 6 radnych, 6 było 

przeciw i 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący po konsultacji z Radcą Prawnym poinformował, że  nie 

nastąpiło rozstrzygnięcie w  powyższej sprawie. 

Z-ca Wójta dodał, że w całej sprawie najbardziej chodzi o umożliwienie 

Wójtowi działania . Jeżeli będą warunki postawione, my będziemy negocjować. 
Wójt – mam prośbę o upoważnienie Sołtysa lub Radnej do prowadzenia sprawy 

dalej, bo ja w Dziewulach robię wszystko źle.` 
 

-Kserokopia projektu stanowi załączniki Nr 24 do protokołu. 
 

                                                      Ad.  15. 

 

Ponownie prowadzenie przejął Przewodniczący Rady  i zgłosił zmianę zapisu w 

oświadczeniu „nabycie” na „nieodpłatne przekazanie Gminie Zbuczyn”. 

Następnie  poprosił radnych o przegłosowanie zmiany. 

Za  zmianą zapisu w oświadczeniu głosowało 10 radnych, a 4 radnych było 

przeciw.  

Zmiana zapisu została przyjęta 10 głosami „za”. 

-Sołtys wsi Dziewule – kiedy Gmina dała rolnikowi coś za darmo? 

-Przewodniczący – za darmo jest odbiór padłych zwierząt. 
Po czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem 

oświadczenia w sprawie stanowiska dotyczącego nieodpłatnego przekazania 

części nieruchomości położonych w Dziewulach przy drodze gminnej nr 1211. 

Za przyjęciem oświadczenia wypowiedziało się  14 radnych, czyli oświadczenie 

przyjęto „jednogłośnie”.  

 
-Kserokopie projektu i oświadczenie stanowią załączniki Nr 25 i 26 do protokołu. 

 

                                                     Ad.  16. 

 

W tym miejscu przystąpiono do głosowania nad projektem oświadczenia w 

sprawie stanowiska dotyczącego przywrócenia pasa drogowego drogi gminnej w 

miejscowości Dziewule. 

Za przyjęciem tego oświadczenia głosowało 10 radnych, a 4 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący poinformował ,że oświadczenie zostało przyjęte 10 głosami 

„za”. 

 
-Kserokopie projektu i oświadczenie stanowią załączniki Nr  27 i 28  do protokołu. 
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                                                       Ad.  17. 

 

W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący zwrócił się do radnych o 

zgłaszanie uwag do protokołu z XLI Sesji Rady Gminy Zbuczyn z dnia 30 

czerwca 2006r. 

Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy 13 głosami „za”, przy  1 głosie 

„wstrzymującym się” przyjęła  protokół z XLI Sesji Rady Gminy Zbuczyn. 

 

                                                     Ad. 18. 

 

W punkcie interpelacje i zapytania radnych P. L. Grochowski zwrócił się z 

zapytaniem do Wójta: 

- od pewnego czasu nieczystości zabiera PUK  z Siedlec, a co się stało z 

maszynami w Międzyrzecu Podlaskim. Drugie pytanie co z karetką , tak było 

głośno i ucichło. 

- Wójt – o jakie maszyny chodzi, proszę o uściślenie pytania, a karetka jak jest 

potrzebna teraz, zaraz będę dzwonił.  Lokal dla pracowników karetki pogotowia 

jest gotowy. Pismo  skierowaliśmy do centrali i niebawem otrzymamy 

odpowiedź . W całej sprawie górę bierze gra polityczna i chodzi o kwotę  400 

tyś. zł. na wynagrodzenia dla obsługi.  

Natomiast, co do maszyn, są, stoją w Międzyrzecu. Należymy do dwóch 

związków i mamy możliwość wyboru tańszych usług.. W każdej chwili możemy 

maszynę przesunąć  gdzie indziej. Póki co jesteśmy członkami związku i 

maszyna niech pozostanie u nich. 

 

                                                   Ad. 19. 

 

Na wstępie tego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady odczytał pismo 

Prezesa  Banku Spółdzielczego w Zbuczynie z prośbą o umożliwienie na 

dzisiejszej sesji Rady Gminy ustosunkowania się  do kwestii poruszanych na 

poprzedniej sesji, a dotyczącej działalności miejscowego banku. 

Następnie przekazał głos Prezesowi Banku-Panu Dariuszowi Jasińskiemu: 

-W zasadzie w tym piśmie przekazaliśmy swoje intencje, nie można bazować na 

informacjach tylko P. J. Chromińskiego. W zarzutach poruszona była kwestia 

dużych prowizji, obsługujemy bardo dużą ilość osób dziennie, można  to 

zauważyć po kolejkach do okienek i świadczy to, że tak nie jest z tymi 

prowizjami.  Mowa była, że pobieramy od każdego 100 zł., jest to 

niezrozumienie tekstu pisanego, pobieramy nie więcej jak 100 zł.  
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Dalej dodał, że Bank w Zbuczynie zajmuje 250 miejsce w kraju i osiąga sumę 
bilansową 41 mln zł.  W cały kraju z 1800 banków, utrzymało się 503, a na 

naszym terenie  są to banki w: Siedlcach, Mokobodach, Zbuczynie. 

Każdy klient może skorzystać z bankomatu, a w przyszłości  planujemy obsługę 
dewizową. 
-Sołtys wsi Zdany- P. Chromiński – nie kwestionowałem i nie kwestionuje, ale 

jeszcze podziękuję  za załatwienie pewnych spraw. 

-P.Prezes – nie wiele zrozumiałem. Panu Chromińskiemu chodzi o element 

prowizji,  poprzednia opłata  była traktowana jako ryczałt i dotyczyła nie tylko 

rolników. Tak było przez cztery lata, uznaliśmy, wzorem innych banków, że jest 

potrzeba wprowadzenia wielu prowizji i tak zrobiliśmy.  

Na tym temat Banku w Zbuczynie zakończono. 

 
-Kserokopia pisma Prezesa Banku stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 

Rozpoczęły się pytania do radnego powiatowego, Pana M. Izdebskiego. 

- P. Radzikowski – co jest z drogami powiatowymi ? 

- P. Izdebski – sprawa poboczy przeciągała się, ale jest już zakupiony sprzęt do 

utrzymania poboczy i sytuacja znacznie ulegnie poprawie. Remonty dróg są w 

trakcie wykonywania. 

- P. Wierzejski – prośba o poprawienie wjazdu na ul. Północną od strony ul. 

Klonowej i ul. Leśnej. 

- P. Tchórzewska – dziękuję za wykonany odcinek drogi i czy na tym w tym 

roku zakończymy? 

- P. Izdebski – droga między Tarczami i Grubalami będzie robiona na początku 

planu  robót na lata 2007 – 2013.   

- P. Marczak – odcinek drogi od Zbuczyna do Radomyśli bardzo ładnie, a z 

drogą od Dziewul do Krynki. 

- P. Izdebski – będzie teraz robiony. 

- P. Nowińska – remont mostku, P. Izdebski wie o czym mówię. Mieszkańcy 

narzekają, że mostek przenosi drgania.   

- Sołtys wsi  Lipiny – kiedy będzie asfalt do Lipin?    

- P. Izdebski – czekamy na przetarg. 

- Sołtys wsi Smolanka – było koszenie poboczy do Dziewul, a nie było do 

Smolanki, podobnie z łataniem dziur, czyżby powiat kończył się na 

Dziewulach? 

- P. Izdebski – w tym roku porost poboczy jest niewielki i nie zagraża 

bezpieczeństwu. 

 - Sołtys Wsi Grochówka -  w imieniu mieszkańców  wsi: Grochówka, Krzesk-

Królowa Niwa i Wólka Kamienna prosimy o oświetlenie tych miejscowości 

przy trasie krajowej.                                                                  

- Z-ca Wójta – sprawa oświetlenia była wczoraj alarmowana. 
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Dalej  Wójt Biardzki  zwrócił się  do Sołtysa wsi  Tęczki,  w związku z sugestią 
radnego na posiedzeniu Komisji Stałych i informacją rozgłaszaną po wsi, że 

teraz to wszystkie działki można sprzedać, proszę o złożenie   w sprawie 

stanowiska wsi o sprzedaży pozostałych działek gminnych  w  Tęczkach. 

- Sołtys wsi Tęczki – sprzedaliście jedną działkę, to sprzedajcie i resztę.  
- Przewodniczący – kwestia sprzedaży działek , to sprawa nie  Wójta, ale całej 

Rady. Chcieliśmy się dogadać, mieliście założyć stowarzyszenie.    

- Sołtys – sprzedaliście działkę z budynkiem, a Wójt u notariusza nie przyznał 

się do budynku. 

- Z-ca Wójta – Gmina sprzedała działkę , a budynek sprzedała Mleczarnia. 

- P. L. Grochowski – dziwne zapytania, jak sprzedawaliście przedtem, nie 

prosiliście o pisma od nas. 

-Przewodniczący – wczoraj na komisji zadałem pytanie, czy Tęczki chcą 
uregulować stan prawny gruntu pod kaplicą. Temat został otwarty. 

- P.L. Grochowski – cały budynek kaplicy wyprowadziłem sam, za własne 

pieniądze, mieszkańcy go wykończyli. 

- Z-ca Wójta – jesteśmy otwarci, jeżeli jesteście zainteresowani, proszę o 

wniosek. 

- P. L. Grochowski – mieszkańcy wsi Tęczki nie chcą przekazać kaplicy dla 

parafii. 

 

Na tym dyskusja została zakończona. 

 

O godz. 16
30

 Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XLII Sesji Rady 

Gminy Zbuczyn. 

 

Na  XLII Zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zbuczyn  podjęto następujące uchwały: 

 

1. Uchwała Nr XLII/268/06 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbuczyn na 

rok 2006. 

2. Uchwała Nr XLII/269/06 w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym.  

3. Uchwała Nr XLII/270/06 w sprawie uchwalenia „Programu ograniczania 

zanieczyszczeń środowiska składnikami nawozowymi z produkcji zwierzęcej 

w Gminie Zbuczyn”. 

4. Uchwała Nr XLII/271/06 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Zbuczyn. 

5. Uchwała Nr XLII/272/06 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  
nieruchomości stanowiących własność Gminy Zbuczyn. 
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6. Uchwała Nr XLII/273/06 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zbuczyn. 

7. Uchwała Nr XLII/274/06 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  
nieruchomości stanowiących własność Gminy Zbuczyn. 

8. Uchwała Nr XLII/275/06  w sprawie udzielenia zgody na udzielenie 

bonifikaty. 

9. Uchwała Nr XLII/276/06 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Zbuczyn. 

10. Uchwała Nr XLII/277/06  w sprawie likwidacji szkoły podstawowej 

prowadzonej przez Gminę Zbuczyn. 

11. Oświadczenie Nr XLII/1/06 w sprawie stanowiska dotyczącego nabycia 

części nieruchomości położonych w Dziewulach przy drodze gminnej nr 

1211. 

12. Oświadczenie Nr XLII/2/06 w sprawie stanowiska dotyczącego 

przywrócenia pasa drogowego drogi gminnej w miejscowości Dziewule. 

 

 
Protokołowała: 

 
Halina Sieczkiewicz 

 

 

                                                       

                                                                                           Przewodniczący  Rady 
 

                                                                                               Sławomir  Górka   
 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


